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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa Ochrony Środowiska Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu, 

odbytego w dniu 20.06.2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 15:00 – 16:30. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrza Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

4. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku -  Adam Kubiak 

5. Zastępca Dyrektora ds. organizacyjnych ODR Minikowo - Marek Witkowski 

 

Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów p. Henryk 

Szwochert. 

 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich zebranych i przypomniał porządek 

obrad spotkania który obejmował:  

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

4. Informacja Dyrektora ZGK o ilości podłączeń do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej  

w roku 2016 oraz na temat remontów wykonanych sprzętem Zakładu. Remonty wykonane 

w zasobach mieszkaniowych Gminy oraz  remonty dotyczące sieci wodociągowej  

i kanalizacyjnej. 

5. Sprawy różne. 

 

Do powyższego zaproponowano wprowadzenie następujących zmian: 

 

 W punkcie  1 porządku obrad przedstawiona zostanie informacja Dyrektora ZGK o ilości 

 W punkcie 2 p. Marek Witkowski przedstawi krótką informację dotycząca dopłat 

obszarowych. 

 W punkcie 3 nastąpi zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2017. 
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 W Punkcie 4 zaopiniowana zostanie uchwała w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork. 

 Jako punkt 5 wprowadza się punkt: zaopiniowanie projektu w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego podłączeń do sieci wodociągowej  

i kanalizacyjnej w roku 2016 oraz na temat remontów wykonanych sprzętem Zakładu. 

Remonty wykonane w zasobach mieszkaniowych Gminy oraz  remonty dotyczące sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej. 

 Jako punkt 6  zrealizowany zostanie punkt dotyczący zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad zmianami. 

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie 

 

 

W dalszej części głos zabrał Dyrektor ZGK p. Adam Kubiak, który omówił kwestie  

dotyczące ilości podłączeń do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w roku 2016 oraz na temat 

remontów wykonanych sprzętem Zakładu. Remonty wykonane w zasobach mieszkaniowych 

Gminy oraz  remonty dotyczące sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. 

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał, czy kwota 60.000,00 zł, to kwota, którą ZGK 

przeznacza na remonty we Wspólnotach. 

 

Nie to kwota, którą Gmina przekazuje, co roku na poważniejsze remonty w zasobach 

mieszkaniowych, których jest właścicielem – odpowiedział Dyrektor ZGK. 

 

Radna Anna Łańska pytała jaki procent stanowi te 60.000,00 zł w części którą dają na 

remonty Wspólnoty. 

 

Jeżeli Gmina ma dwa mieszkania w danej Wspólnocie i jest tam wykonywany remont, to 

pokrywa koszty dotyczące tych dwóch mieszkań natomiast resztę uzupełnia kwota z konta 

danej Wspólnoty – mówił Dyrektor ZGK. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że należałoby zasięgnąć informacji, jak kształtował się 

fundusz remontowy w zeszłym roku w ramach Wspólnot, którymi administruje ZGK. 

Natomiast w budynku na Al. 600-lecia, o którym wspomniano,  wykonano montaż stolarki 

PCV w mieszkaniu którego Gmina jest właścicielem. Tu Wspólnota się nie dokłada, bo nie 

ma ku temu podstaw. Radnej chodzi o wyodrębnienie tych środków, które przeznacza się na 

lokale i tego, co daje na części wspólne.  
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Radny Stanisław Posieczek chciał wiedzieć, co ostatecznie zdecydowano odnośnie 

sprzedaży mieszkań w lecznicy weterynaryjnej w Sypniewie. Pytał też o sprawę remontu, 

który miał być tam wykonywany tj. czy cokolwiek w tej materii działano, czy też nie. 

 

Dyrektor ZGK  powiedział, że dach na budynku wymaga gruntownego remontu. Z tego co 

wie maiła się tam odbyć wizja lokalna Komisji. 

 

Radna Anna Łańska włączając się w dyskusję podała, że z tego, co wie odnośnie sprzedaży 

pojawiła się jakaś przeszkoda formalna. 

 

Radny Posieczek wskazał, że Rada Sołecka Sypniewa nie wyraziła zgody na sprzedaż 

budynku. 

 

Radny Jan Antczak wnioskował, aby ten budynek sprzedać. Po co Gminie robić tam 

remonty i wyrzucać pieniądze. Uważał, że należy zwrócić się ponownie w tej sprawie do 

Rady Sołeckiej.  

 

Radny Wilczyński wspomniał o kłopotach z kanalizacją ściekową, jakie podobno występują 

w Wituni. 

 

Dyrektor ZGK mówił, że w Wituni podłączeni są wszyscy mieszkańcy, którzy taką 

możliwość mieli. Kłopot wystąpił na  ulicy Złotowskiej 22 – 24 i jest on wynikiem błędnego 

zapisu w projekcie lub złym wykonaniem sieci na tym odcinku. Prawdopodobnie występują 

tam zbyt małe spady. Na posesji nr 24 ZGK odstąpiło od przyjmowania ścieków i będzie tam 

wywożone szambo. Być może w tym przypadku konieczne byłoby sprawdzenie i ewentualna 

wymiana instalacji wewnętrznej.  

 

Radny Andrzej Wenda zgłosił, że przy świetlicy sołectwa Lubcza często występują awarie 

kanalizacji. 

 

Dyrektor ZGK mówił, że dwa lata temu została wymieniona tam instalacja, łącznie  

z wymianą pompy. Przyczyna awarii było to, że kiedyś przy okazji remontu świetlicy firma 

remontowa zapchała cementem, gipsem itp. istniejącą instalację. Wszystko zostało 

wymienione i od tego czasu nie zgłaszano awarii. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Jak następny głos zabrał p. Marek Witkowski, który przedstawił krótką informację 

dotyczącą dopłat obszarowych. 

 

Pan Witkowski poinformował, że materiały w powyższym temacie przygotowane zostały  

w dniu Komisji celem dokonania analizy, więc nie mają one charakteru informacyjnego,  

a bardziej analityczny  dla Dyrekcji ODR, aby porównać aktywność doradców ODR  

w poszczególnych powiatach i gminach w porównaniu z poprzednimi latami i wyciągać 

konkretne wnioski. Do dnia 14 czerwca 2017r. w powiecie sępoleńskim złożono 418 

wniosków o płatności bezpośrednie do gruntów rolnych. Na jednego doradcę wypadało 114 

wniosków, co stanowi dziewiąty wynik w skali województwa. Jest to wynik słabszy niż  

w roku ubiegłym ale mógł mieć na to wpływ fakt, że jeden z doradców odchodził na 

emeryturę, jedna z pań przebywała na zwolnieniu lekarskim, nowy doradca zatrudniony został 

z półtoramiesięcznym poślizgiem. Zespół zatrudnionych doradców powiatowych jest 
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zespołem sprawdzonym i na tle województwa jest jednym z lepszych. W ubiegłym roku zajął 

piątą lokatę. Konta aktywne – gospodarstwa rolnicze mające w jakiś sposób styczność  

w odpłatnych usługach z ODR Minikowo. Na wnioski w ARIMR, w 2017r. zgłoszono łącznie 

1928 wniosków, gdzie 418 wniosków obsłużonych przez ODR stanowi 22%. Usługi ODR po 

pierwsze uzupełniają dochody naszych pracowników ale najważniejszą ich funkcją jest 

stabilizowanie cen na rynku. Cennik ODR jest znany w z2iązku z czym prywatne firmy nie 

mogą zaszaleć z cenami, bo cennik ODR stanowi niejako kotwę stabilizującą. Wnioski rolno-

środowiskowe – złożono ich z terenu powiatu sępoleńskiego w Agencji 147, z czego 76, czyli 

ponad 50% zrobiło ODR. Oznacza to, że tam gdzie potrzeba większej fachowości rolnicy 

zwracają się o pomoc do doradcy. 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

W kolejnym punkcie Skarbnik Gminy Więcbork omówiła projekty uchwał finansowych 

Gminy Więcbork: 

 

Z obrad ubył radnych Władysław Rembelski /obecnych 12 radnych/ 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdz. 70005 § 0970 o kwotę 420.00 zł  

z uwagi na wpływ części środków stanowiących wykonanie wyroku Sądu Rejonowego  

w Tucholi  I Wydział Cywilny z dnia 21.11.2016 r. Sygn. Akt: 1C 1531/15 na podstawie, 

którego zasądzony zostało zwrot kosztów procesu oraz kosztów postępowania 

klauzulowego od powoda na rzecz Gminy Więcbork. Zapłata zasądzonej kwoty ma 

nastąpić, zgodnie z zawartą ugodą między stronami, w 12 ratach. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów rozdziale 75023: 

 §0940 o kwotę  119541,00 zł z uwagi na wpływ zwrotu 1/10 części podatku VAT od 

wydatków inwestycyjnych w zakresie kanalizacji i wodociągów w Więcborku  

i Sypniewie, 

 §0970 o kwotę l 500,00 zł z tytułu wpływu refundacji wynagrodzenia za pełnienie 

funkcji opiekuna praktyk zawodowych. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów rozdziale 75S14§0960 z tytułu przyjęcia 

darowizn: 

 kwocie 5 000,00 zł od Rady Rodziców przy Zespole  Szkół w Jastrzębcu na 

zwiększenie planu finansowego w zadaniu pn. „Budowa podjazdu z kostki brukowej 

przy Zespole Szkól w Jastrzębcu'', 

 kwocie l 000,00 zł od Nadleśnictwa Runowo Kraj. dla Gimnazjum w Więcborku 

celem pokrycia kosztów uczestnictwa w XVI edycji ogólnopolskiego konkursu 

„Poznajemy Parki Krajobrazowe Polski" (na szczeblu krajowym), 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów rozdziale 85395§2057 o kwotę 28 000.00 zł  

w związku z podpisaną umową partnerską ze Stowarzyszeniem na Rzecz Rozwoju 

Kobiet „Gineka" w celu wspólnej realizacji projektu z udziałem środków unijnych pn.: 

„Program Aktywności Lokalnej na terenie Gminy Więcbork". Celem programu jest 

aktywna integracja zawodowo-społeczna osób zagrożonych ubóstwem lub wykluczeniem 

społecznym. Po stornie wydatków, oprócz kwoty dofinansowania ujęty został wkład 

własny Gminy. Łączna kwota planu finansowego po stronie wydatków wynosi 63154,75, 
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w tym kwota zasiłków motywacyjnych w rozdziale 85214 wynosi 15066,75 zł. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w: 

 rozdziale 70005§0690 o kwotę 453,00 zł (wpływ odpłatności za przygotowanie 

dokumentacji do sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców), 

 rozdziale 70005§0760 o kwotę 2350,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności), 

 rozdziale 75615§2680 o kwotę 4 147,00 zł (rekompensata z WFOŚiGW w Toruniu 

utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących 

własnością skarbu państwa, gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie 

lub odpływie wód powierzchniowych oraz gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki 

wodne), 

 rozdziale 75616§0360 o kwotę 8 500,00 zł (wpływ z podatku od spadków  

i darowizn), 

 rozdziale 75618§0490 o kwotę 425,00 zł (wpływ opłat za zajęcie pasa drogowego), 

 rozdziale 75618§0690 o kwotę 3000,00 zł (wpływ opłaty dodatkowej za przyjęcie 

oświadczeń o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 rozdziale 758 i4§0920 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 rozdziale 80104§0940 o kwotę 9 220,00 zł z uwagi na wpływ środków stanowiących 

odpłatność za pobyt dzieci spoza z terenu Gminy Więcbork w placówkach 

wychowania przedszkolnego za okres 2015-2016r., 

 rozdziale 80114§0970 o kwotę 130,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ 

kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 rozdziale 85202§0970 o kwotę l 600,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu 

odpłatności za pobyt w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 rozdziale 85295§2360 o kwotę 2,00 z! i 85502§2360 o kwotę 6 000,00 zł (wpływ 

dochodów JST związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 rozdziale 90002§0910 o kwotę 300.00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu 

opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 rozdziale 90019§0690 o kwotę 7 000,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze 

korzystanie ze środowiska), 

 rozdziale 92695§0830 o kwotę l 127,00 zł (wpływ dochodów z tytułu świadczonych 

usług wynajęcia sprzętu wodnego w okresie letnim). 

6. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 92109 w zadaniu inwestycyjnym  

pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku"  

w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 100 000,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączna kwotę 147 100,00 zł. 

Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy i uzyskanie 

niższej kwoty za jaką to zadanie zostanie zrealizowane. 

W rozdziale 60014 wprowadza się następujące zmiany w planie finansowym wydatków: 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne polegające na udzieleniu pomocy 

finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego w kwocie 14 000,00 zł na wykonanie zadania 

pn.: „Budowa chodnika w wsi Jastrzębiec", 

 zmienia się nazwę zadania inwestycyjnego z dotychczasowej: „Budowa chodnika 

przy drodze powiatowej w Zakrzewku" na „Przebudowa wybranych odcinków dróg 

kategorii powiatowej (dot. drogi we wsi Zakrzewek)". Kwota pomocy pozostaje bez 

zmian. 
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7. W rozdz. 60016 dokonano zwiększenia planu wydatków w: 

 § 4210 o kwotę 87483,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych do 

poprawy przejezdności dróg i na bieżące utrzymanie taboru drogowego, 

 §4270 o kwotę 12200,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie remontu drogi  

w postaci ułożenia warstwy ścieralnej bitumicznej na drodze gminnej w Runowie 

Kraj., 

 §6060 o kwotę 15.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup samochodu osobowego do 

celów służbowych w zakresie objazdu i kontroli bieżącego utrzymania dróg 

gminnych. 

8. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 §4300 o kwotę 32 100,00 zł  

w celu zapewnienia środków finansowych za wykonanie usługi w zakresie doradztwa 

prawnego dotyczącego odzyskiwania podatku VAT od wydatków określonych w pkt. 2 

niniejszego uzasadnienia. 

9. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095 §4309 o kwotę 134,00 zł  

w związku z planowaną realizacją w latach 2017-2021 projektu pn.: „Infostrada Kujaw  

i Pomorza 2.0". W ramach tego projektu Gmina jest zobowiązana do zabezpieczenia na 

2017 r. kwoty 134,00 zł stanowiących udział własny w projekcie z przeznaczeniem na 

działania informacyjno-promocyjne i zarządzanie projektem. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w rozdziale 80101: 

 w §6050 o kwotę 22 000,00 zł poprzez wprowadzenie nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa parkingu i miejsca postojowego dla rowerów przy 

Zespole Szkół w Sypniewie", 

 w §6050 o kwotę 6 000,00 zł w zadaniu pn.: „Budowa podjazdu z kostki brukowej 

przy Zespole Szkół w Jastrzębcu", 

 w §6060 o kwotę 5 000,00 zł poprzez wprowadzenie nowego zadania pn.: „Zakup 

systemu monitoringu w Zespole Szkół w Jastrzębcu (kamery - 4 szt., rejestrator, 

monitor)". 

11. W dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt. 11 uzasadnienia, dokonano zmian  

w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków: 

 w rozdziale 85153 w §6170 o kwotę 15 100,00 zł z przeznaczeniem na zakup 

urządzenia służącego do wykrywania substancji psychoaktywnych (narkotyków) 

Drager Drug Test 500 dla Komendy Powiatowej Policji w Sępolnie Kraj., 

 w rozdziale 85154 w §4210 o kwotę 2 100,00 zł na działalność świetlicy 

środowiskowej „Uśmiech'').  

Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2016 r. środków uzyskanych  

z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się na 

realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

13. W rozdziale 85203 dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy §4260, 

§4430 a §4210 na łączną kwotę 4 270,70 zł z uwagi na bieżące potrzeby 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. 

14. W dziale 855 dokonano zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdz. 

85510§4330 a rozdz. 85504§4300 na kwotę 4000,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie dowozu dzieci w okresie wakacyjnym na zajęcia do Świetlicy 

Środowiskowej w Więcborku. 
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Anna Łańska prosiła, by Burmistrz podał, jak ostatecznie wyglądać będzie 

dofinansowanie ze strony Gminy i Powiatu tj. w jaki sposób te wielkości ostatecznie ustalono. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że na budowę chodnika przy drodze powiatowej w Zakrzewku, 

po zmianie na przebudowę wybranych odcinków tej drogi, zostanie z budżetu Gminy 

Więcbork kwota 25.000,00 zł i  taka sama kwota na ten cel przekazana będzie z budżetu 

Powiatu. Jego propozycja jest również dokończenie inwestycji w Jastrzębcu. Na tą 

inwestycję, w części dotyczącej materiałów, potrzeba jest 14.000,00 zł i taką kwotę Gmina 

ujęła w zmianach planu finansowego, pozostała część kosztów zadania /robocizna/ leży po 

stronie Zarządu Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim. Natomiast porozumienie 

dotyczące budowy chodnika przy I AWP w Więcborku pozostaje bez zmian i będzie 

realizowane w tym roku. 

 

Radny Andrzej Wenda nawiązał do punktu zmian związanego z kwotą 32.000,00 zł na 

obsługę doradztwa finansowego w zakresie odzyskiwania podatku VAT. Radny mówił, że  

z tego, co sobie przypomina taka kwota była już wcześniej zabezpieczana w budżecie, zatem 

zastanawiał się, czy wyniknęły jakieś dodatkowe okoliczności. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że w tegorocznym budżecie Gminy Więcbork, 

zabezpieczone zostały odrębnie środki na obsługę prawną Gminy, z kolei w 2011r., bądź 

2012r. zawarta została umowa miedzy Gminą, a Firmą Deloitte, która pomaga jej  

w odzyskiwaniu, w korektach wieloletnich, części podatku VAT. Zgodnie z zawartą umową 

firmie tej, od kwoty już odzyskanego VAT /kiedy środki pojawią się na koncie Gminy/, 

przysługuje kwota w wysokości 25% wartości odzyskanego VAT. Ta operacja pojawia się  

w budżecie cyklicznie. Pierwszy zwrot nastąpił w roku 2015r., kolejny w 2016r., teraz jest to 

trzecia taka sytuacja. 

 

Radny Stanisław Piłka pytał, za jaki okres VAT ten jest ściągany. 

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że generalnie możliwe jest odzyskanie podatku od 

nieruchomości do dziesięciu lat od oddania nieruchomości do użytkowania ale niestety istotne 

jest od kiedy się taką procedurę rozpocznie. W przypadku Gminy Więcbork możliwe jest 

łączne odzyskanie podatku za okres pięciu lat. Za okres trzech lat udało się ten VAT 

odzyskać, więc pozostały jeszcze dwa lata.   

 

Radna Beata Lida chciała wiedzieć, o jakiej opiece specjalnej w szkołach mowa projekcie 

zmian. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że chodzi tu o indywidualne nauczanie  

w szkołach. 
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Radny Władysław Rembelski uzupełnił, że dokładnie chodzi tu o specjalne metody 

nauczania. 

 

Radna Beata Lida kontynuując stwierdziła, że nie jest przeciwna inwestycjom  

w poszczególnych miejscowościach na terenie gminy ale kiedy słyszy o kolejnej 

wykonywanej w Sypniewie budzi to jej wewnętrzny bunt. Uważa, że jest całe mnóstwo 

miejscowości, które być może w tym roku nie miały niczego więcej. Zastanawiała się, czy 

parking dla rowerów był wcześniej zaplanowany. Dla niej to brzmi, jak zupełnie nowa 

inwestycja. Wnioskowała, by część z pieniędzy na ww. zadanie, przeznaczyć na dokończenie 

drogi w Zabartowie /polbruk/.  

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos zauważył, że sama nazwa zadania jest ujęta dosyć 

niefortunnie, gdyż według informacji które posiada, nie ma tam mowy o parkingu i miejscach 

postojowych tylko i wyłącznie dla rowerów ale o dziewięciu miejscach parkingowych dla 

samochodów i w tym miejsca dla rowerów. Jeżeli radna przeanalizuje budżet i obecne 

zaproponowane zmiany w budżecie zauważy, że środki obecnie zadysponowane na ten cel, 

pochodzą z budżetu Szkoły, natomiast Gmina daje robociznę.  

 

Radna Beata Lida dociekała, czy środki te były już planowane w październiku, w momencie 

kiedy Szkoła ustalała swój budżet.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że oczywiście było to zaplanowane w budżecie 

Placówki. Póki co w wydatkach bieżących i takie jest wyszczególnienie w uchwale 

budżetowej, w załączniku, w części opisowej.  

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał o środki przeznaczone na zakup nako testów. Radny był 

zdania, że w tym roku Komenda Powiatowa dostała już trochę środków teraz mowa jest  

o kolejnych 15.000,00 zł.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork podkreśliła, że środki, o których mowa pochodzą z rozliczenia 

wpływów wpłat za wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Są to środki, które 

muszą zostać wydane na Gminny Program Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii. 

Wniosek w tej sprawie wpłynął z Policji i GKRPA oraz Komisja Zdrowia /…/ RM 

zaopiniowały go pozytywnie. 

 

Radna Lida, jako Przewodnicząca Komisji Zdrowia /…/ RM dodała, że Komisja 

rozpatrywała ten wniosek i tak, jak powiedziała Skarbnik pieniądze te są znaczone tj. na nic 

innego nie można ich wydać. Zakupione testy mają być wykorzystywane na terenie gminy 

Więcbork, a z racji tendencji wśród młodzieży, zakup wydaje się być jak najbardziej 

racjonalny. Testy te będą w dyspozycji Posterunku Policji w Więcborku. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński  pytał o zaplanowany zakup samochodu do celów służbowych. 

Osobiście radny mówił, że jest za tym, aby samochód taki kupić ale łącznie z montażem  
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w nim urządzenia GPS. Radny poparł też radną Lidę, co do zasadności kolejnej inwestycji  

w Sypniewie.  Pytał również o kwotę 5.000,00 zł na monitoring w Jastrzębcu. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że monitoring dotyczy montażu kamer  

w Zespole Szkół w Sypniewie. Chodzi tu o zapewnienie bezpieczeństwa uczniom. 

 

Radny Posieczek przypomniał, że w wielu inwestycjach, które odbywają się w Sypniewie, 

swój udział pieniężny ma fundusz sołecki.  

 

Radny Antczak w odpowiedzi na powyższe stwierdził, że wszystkie sołectwa partycypują  

w inwestycjach wykonywanych na terenie swoich sołectw. 

 

Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 12 radnych 

 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

 

Zmian w WPF w 2017r. dokonano w planie dochodów i wydatków z uwagi na 

dotychczasowe zmiany w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, ujęto w planie przychodów 

nadwyżkę budżetową z 2016 r. jako źródło finansowania rozchodów w latach 2017-2019 oraz 

częściowo planowanego deficytu w 2017r. Przyjęta nadwyżka umożliwia rezygnację  

z zaciągnięcia w 2017r. kredytu w kwocie 365.806,87 zł oraz planowanie budżetu 

zrównoważonego w 2018r.. Zmiany w parametrach przychodów i rozchodów wymuszają 

korektę kwoty długu w całym okresie obowiązywania WPF oraz korektę wyniku budżetu, aby 

spełnić zasadę przyjętą w § 5 uchwały. 

 

W załączniku przedsięwzięć wprowadza się dwa nowe zadania: 

 

1. „Program aktywności Lokalnej na terenie gminy Więcbork z limitem wydatków na lata 

2017-2018. 

2. „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” z limitem wydatków na lata 2017 – 2021. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 
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Uchwała została podjęta  na podstawie pisma Starostwa Powiatowego w Sępólnie Krajeńskim 

znak: FN.3251.28/3.2017 z dnia 9 maja 2017r. informującego o stanie dróg kategorii 

powiatowej znajdujących się na terenie gminy Więcbork wraz z kalkulacją nakładów 

finansowych niezbędnych do poniesienia, aby zapewnić wymagany stan techniczny. Zatem  

w ramach  dotychczasowego budżetu  uchwala się zmianę przeznaczenia kwoty pomocy 

25.000,00 zł  z realizacji zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej  

w Zakrzewku” na realizacje zadania „Przebudowa wybranych odcinków dróg kategorii 

powiatowej (dot. drogi we wsi Zakrzewek)”Jednocześnie uchwala się dodatkowo wysokość 

pomocy na kwotę 14.000,00 zł w celu wykonania ostatniego etapu, kończącego realizację 

zadania pn. „ Budowa chodnika we wsi Jastrzębiec”. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Następny punkt porządku obrad przedstawił częściowo Zastępca Burmistrza Więcborka 

/w czasie chwilowej nieobecności Dyrektora MGOPS/, częściowo sam Dyrektor MGOPS  

w Więcborku p. Tomasz Siekierka tj. projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 

godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 29 kwietnia 2015r. w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb 

ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy ustalenie w drodze uchwały pełnej opłaty 

za 1 godzinę usług. 

 

Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

 kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2016r. - 628.151,20 zł 

 czas pracy wszystkich opiekunek w 2016 r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 29.920 

godzin 

 628.151,20 zł / 29.920 godzin = 20,99 zł/godzinę 

 

Przewodniczący Komisji otwierając dyskusję pytał, dlaczego stawki tej nie można 

zaokrąglić do pełnych złotych.  

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że zasady wyliczenia tej kwoty są określone w innej 

uchwale RM  nie zostało to doprecyzowane. Wynika to z założeń matematycznych. Być może 

jest to dobra sugestia, aby ewentualnie zmienić uchwałę określającą zasady wyliczenia 

stawki.  
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Radny Stanisław Piłka chciał wiedzieć, czy w budżecie MGOPS wystarczy środków na 

świadczenie tych usług. 

 

Dyrektor MGOPS wskazał, że na ten cel budżet jest zabezpieczony. Ta kwotę ponad 

60.000,00 zł stanowią wynagrodzenia, pochodne od wynagrodzeń, fundusz świadczeń 

socjalnych – koszty związane z zatrudnieniem pracownika. Z tytułu odpłatności rocznie około 

10%  - 12% tej kwoty stanowi zwrot do budżetu Gminy. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 12 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych  radny Antczak wnioskował, aby rozważyć możliwość organizowania 

Turnieju Sołectw odbywał się w sobotę nie w niedzielę.  

 

Radny Piłka uważał, że niedziela jest bardziej dogodnym dniem dla rolnika. 

 

Zdania w tej materii wśród radnych były podzielone 

 

Radny Antczak podziękował też za zorganizowanie wyjazdu do Bladowa na Instalację 

składowiska odpadów. Na miejscu obecni mieli możliwość bezpośredniego zapoznania się  

z organizacją pracy przedsiębiorstwa i wszystkimi mechanizmami związanymi z ich 

odzyskiem, przetwarzaniem itp. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Henryk Szwochert 


